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Kúl-túra
A táborvezetőség számos tagja dolgozott 
és dolgozik idén saját projekten. Közü-
lük ajánlunk hármat.

MERSEY-PARTI SIKERSZTORI
Karácsonykor kerül majd a boltok polcaira 
a print csoport vezetőjének, Berei Daninak 
a könyve. Témája a sport, azon belül a Liver-
pool FC. A kiadó a Barcelona elleni 4-0-s vissza-
vágót követően kereste meg őt, hogy írja meg, 
hogy jutottak a Vörösök a 2010-es csődközeli 
állapottól az idei Bajnokok Ligája győzelemig. 
A sztori 1892-től, a Liverpool alapításától halad 
a jelen felé. A Norwich elleni augusztusi mér-
kőzéssel ér véget, ahol Dani élőben fog beszél-
getni néhány helyi szurkolóval. A könyvben 
játékosportrék is olvashatók lesznek, de egy 
egész fejezetet kap Jürgen Klopp is. 

UNDERGROUND A FELSZÍNEN
A márciusban induló Crossover Budapest 
eseménysorozat tehetséges, kevésbé ismert 
előadóknak szeretne lehetőséget adni a meg-
jelenésre. Néhány ismertebb formációval is 
népszerűsítik a koncerteket. Mellettük akárki 
szóhoz juthat előzetes vagy akár helyi jelent-
kezéssel, utóbbinak az open mic ad teret. A 
program munkatársai között van négy tábor-
vezetőségi tag is, Czikkely Marci, Karvaly 
Bence, Kobl Adri és Szalai Bogi. A Crossover 
Budapest nyáron szünetel, hogy a szervezők 
átgondolják az eddig szerzett tapasztalatokat. 
Várhatóan októberben indul majd újra.  

TÁVOL A CSALÁDTÓL
A Távol című film egy családi dráma, melyet 
Kodák Adrián rendezett. A történetben együtt 
túrázik az apa, Lóránt és fia, Erik. Mint később 

kiderül, ez igen ritka alkalmak egyike, ugyanis 
a szülők elváltak, a gyermeket pedig az édes-
anyja neveli. Az apa aggódik, mert a fia kezd 
elhízni, az iskolában megverték, az anya azon-
ban nem tesz semmit. A kilátó tetején Lóránd 
és Erik összevesznek, az apa pedig otthagyja 
a fiát, aki elveszik az egyre sötétedő erdőben. 
Az anya, új párja és az apa heves viták közt 
együtt indulnak a fiú keresésére. Kodi filmje 
azért érdekes, mert elgondolkodtató, a végén 
pedig minden kérdést nyitva hagy.

Velek Domonkos, Bányai Barnabás

  VÉLEMÉNY 2019. július 18. 3

Fotó: Tóth Petra

Akik már kifőzték…
Siker. Ha ezt a szót 
halljuk, általában 
a Miami Beach-en 
lévő kacsalábon 
forgó paloták, a 
garázsban sorako-
zó csillogó luxusa-
utók és az akta-
táskás, öltönyös 
ü z le t em b erek 
jutnak eszünkbe. 
Milliomosok, akik 
vagy zsenik, vagy 
szerencsések vol-
tak. Talán mind-
kettő. De tényleg 
csak az lehet sike-
res, aki hatalmas 
cégekért felel és 
ilyen életkörülmények közt tengeti a min-
dennapjait? 

Úgy gondolom, a siker a boldogság unoka-
testvére. Kéz a kézben járnak, és egy kicsi 
is elég ahhoz, hogy szárnyakat kapjunk 
tőlük. Szerintem a siker először önmagunk 
legyőzésénél kezdődik. Azzal, hogy heti 
háromszor-négyszer elmegyünk edzeni, 
küzdünk, hogy gyorsabbak, erősebbek, 
taktikásabbak legyünk, és aztán tudunk 
majd kiállni mások ellen. Így tesznek tábo-
runk kiváló sportolói is, a versenytáncos 
Huber Petra, és a jiu jitsus Varga János 
Márk. Az ő eredményeikről, motiváció-
jukról a lap 12-13. oldalán olvashattok, 
valamint összeszedtük a tábor top 10 spor-
tolóját, amit a 8-11. oldalakon találtok meg. 
Azt hiszem, az egyik legszebb része annak, 

hogy a médiában 
dolgozunk, hogy 
számos különböző 
emberrel, esemény-
nyel találkozunk, és 
ezeket az értékes in-
formációkat, szépsé-
geket eljuttathatjuk 
az emberekhez. Ott 
vagyunk, meg- és 
átéljük, aztán to-
vábbadjuk, és akkor 
tesszük jól a dolgun-
kat, ha hitelesek va-
gyunk. Ha csak egy 
embert is megérint a 
cikkünk, fotónk, azt 
már sikerként köny-
velhetjük el. Az ered-

ményes újságírói és fotográfus attitűdről 
Bihari Bernadett Lucával, a 2019-es Sajtó-
fesztivál 2. helyezettjével, és Barta Lillával, 
a fotós kategória abszolút nyertesével ké-
szítettünk cikkünket, melyet a 20. és a 21. 
oldalra lapozva találtok meg. 
Továbbá összegyűjtöttük a tábori gyakor-
nokoskodó, és az ösztöndíjas fiatalokat, 
akikből a jövő kimagasló újságírói, rádió-
sai, televíziós szakemberei, fotósai és tudó-
sai lesznek. A 4-5. oldalon pedig jövőjüket 
építő DUE-s vállalkozókat szedtünk össze, 
akik szintén táborlakók.
Egy evőkanál inspiráció, egy késhegynyi 
bátorság, és sok-sok kitartás. A listáinkon 
szereplő táborozók így érték el céljaikat. És 
neked van saját recepted? 

Pap Rebeka
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A hétfőn még csak a tizenötödik szüle-
tésnapját ünneplő Major Gergőnek már 
majdnem két éve van saját vállalkozása: 
különböző rendezvényeken, fesztiválo-
kon és esküvőkön készít képeket megren-
delésre.
 

„Eleinte telefonnal fotózgattam, amire felfigyel-
tek az iskolában, és kaptam egy fényképe-
zőgépet.” Ezután nem sokkal már az iskolája 
szalagavatóját fényképezte, mint hivatalos 
fotós. A pozitív visszajelzések miatt kezdte el 
komolyabban érdekelni ez az egész.
Állítása szerint átlagosan havonta egy felké-
rést kap. „Van, hogy egy hónapban többször 
is van alkalmam fotózni, és előfordul olyan is, 
hogy hosszabb ideig nincs. Ilyenkor portrékat 
szoktam készíteni.” 

A DUE pályázatán port-
rékkal indult, és tavaly 
első lett a középiskolás ka-
tegóriában, idén második 
helyezést ért el. Elmondta, 
hogy a pályázat hirdeté-
sét Facebookon találta, és 
nem is sejtette, hogy ekko-
ra közösség van mögötte. 
Szerinte bármelyik fiatal 
képes lenne erre a mun-
kára, akinek megvan a 
megfelelő felszerelése és 
elméleti tudása, mert ez 
az akaraton múlik. „Sokat 
gyakoroltam, tanultam 
a hibáimból, így tettem 
szert erre a tudásra és 
tapasztalatra” – mondta. 
Mégse szeretne feltétlen 

fényképezéssel foglalkozni.
Beszélt az esküvőfotózásról is. „Az elsőn 
még féltem, hiszen ilyet még nem csináltam 
korábban, aggódtam, hogy milyen visszajel-
zést kapok a pártól, de jól sikerült, legyőztem 
ezt az akadályt is.” Nem tagadja, hogy egy 
nagyobb esemény megörökítése a mai napig 
kihívások elé állítja. Többek között ezt is a fo-
tózás pozitívumai közt említi, mindig van egy 
új, megoldandó feladat, nincs két ugyanolyan. 

„Élvezem, hogy a hobbim a munkám, hogy az-
zal kereshetek pénzt, amit szeretek csinálni.”
A legbüszkébb mégis arra, amikor egy kani-
zsai fesztiválon a híres magyar DJ-ről, Lotfi 
Begiről készített képeket. 

Bányai Barnabás

Már Lotfi Begit is fotózta
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Kedden első alkalommal rendezték meg az Úszó DUE-Bt. A híradós csoport által szer-
vezett és kitalált sportesemény nagy népszerűségnek örvendett. Csoportvezetőjük 
Hajdú Orsi elmondta, hogy később akár egy tábori olimpia is kikerekedhetne belőle.

„A tábor történetében hasonló rendezvényre 
már volt példa, azonban az nem volt annyi-
ra profi, mint ez’’ – nyilatkozta lapunknak 
Herczeg Zsolt. Korábbi csoport- és táborve-
zető Turányi-Vadnay Szabolcs, aki idén is el-
látogatott a táborba, rendelkezik vízimentői 
képesítéssel, és ő rendezett többször is vízi 
vetélkedőt, mikor vízparton volt a tábor. 
A versenyzők ez alkalommal három sportág-
ban mérettethették meg magukat. Volt, ami 
hétköznapinak számít, mint a vízben futás 
és a gyorsúszás, azonban mindenki szemöl-
dökét ráncolhatta azon, hogy mit is jelent a 
Latex-sprint. 
A megoldást Zsoldos Balázs szolgáltatta, hisz 
a táborba érkezésével magával hozott egy 
SUP deszkát és evezőt. A versenyzőknek a 
medence egyik partjáról kellett eljutni a má-
sik oldalig. Nehézséget jelentett az is, hogy a 
deszkán maradjanak, így már külön pontoz-
ták a deszkára állást is. 
Berei Dániel, aki végzettsége szerint sportme-

nedzser, elmondta, hogy professzionális és 
komplett felhozatalt produkált a rendezvény. 

„Már az első esemény sikeréből is látszik, hogy 
bővíthető, és akár tényleg lehetne, ha nem is 
egész napos, fél napos programot csinálni 
belőle.’’ 
Vajon jövőre viszontláthatunk hasonló ese-
ményt? Egy dolog biztos: sportszerető embe-
rek mindig lesznek, akiket megmozgathat a 
rendezvény.

Bodor Julcsi

Egy új tradíció születése
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Költségvetési tervek készítésével keres pénzt a fotós csoport egyik tagja, Ruszin Sza-
bolcs. Egy éve látogatott el iskolájába a GRIFF Építőipari, Kereskedelmi és Szolgáltató 
Társaság nevű építészeti terveket készítő cég, hogy népszerűsítsék új programjukat. 
Így került hozzájuk, mint gyakornok, később pedig már magán munkákkal is keresték 
megrendelők.

„Ha van egy terved, akkor én meg tudom mon-
dani neked, hogy mennyit kell rászánnod, 
mibe fog kerülni.”
Szabinak a legkisebb csavartól kezdve az utol-
só munkás béréig mindent figyelembe kell 
vennie. „Egy kevés szakmai tudás szükséges 
csak, hogy tudj azokról a dolgokról is, amik 
nem szerepelnek a tervrajzokon.” Az épület-
gépészeti mérnök vázlata alapján kiírja az ösz-
szes anyagköltséget, munkadíjat, építészeti 
extrát, üzemanyagot. 
A GRIFF által fejlesztett program segítségével 
pár órán belül végez egy munkával. „Nem 
nekem kell felmenni az internetre vagy honla-
pokra, kilistázgatni, hogy mi mennyibe kerül, 
hanem a programba bele van építve minden 
termék ára. Például, hogy mi az ára négy mé-
ter fűtéscsőnek Magyarország észak-nyugati 

részén. Nekem csak ki kell választanom az 
adott típust.”
Szabi naponta nagyjából kettő megrendelést 
kap e-mailben, mikor nincs gépközelben, 
telefonon is tud dolgozni. Az összes közül a 
legnagyobb munkája egy zalaegerszegi tesz-
tpálya teljes költségvetésének elkészítése, 
erre a legbüszkébb. Neki köszönhetően tudja 
eldönteni a vásárló, aki építkezni akar, hogy 
mennyibe fog kerülni a beruházás.
Jelenleg minimálbért keres, viszont a későbbi-
ekben várhatóan teljes állásban fog dolgozni.  
A munkákért, amiket közvetlen megrendelő-
től kap, változó összeget keres meg az épület 
méretéhez arányítva. A jövőben mérnökként 
szeretné folytatni tanulmányait. 

Velek Domonkos
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Azt tudjuk, hogy sok tehetséges ember 
van a DUE Médiatáborban, de azzal ta-
lán kevésbé vagyunk tisztában, hogy 
hányan értek el kimagasló tanulmányi, 
pályázati eredményeket, vagy éppen di-
áktársaikért dolgoztak éveken keresztül.  
A Balatonpárszóban összegyűjtöttük a 
tábor kivételes embereit.

TECHNIKÁS TECHNIKUS
Bodonyi Dániel egy magániskola, a székes-
fehérvári Lánczos Kornél Gimnázium tanu-
lója, és az ott végzett munkájáért kapott ösz-
töndíjat. Az iskolában ő felel a hangosításért, 
a szervezésért és más technikai feladatok 
betöltéséért. Előtte Klock-Balog Péter volt 
felelős ezekért a feladatokért, de miután 
elballagott, megüresedett a poszt. Korábbi 
ismeretsége az iskola igazgatójával elősegí-
tette abban, hogy őt kérjék fel a poszt betöl-

tésére, cserébe pedig jelentős kedvezményt 
kap évente az intézmény tandíjából. 

VONATTAL EURÓPA SZERTE
Ladjánszki Máté, a Képtelenek csoportve-
zetője fotópályázaton nyert egy két hónapra 
szóló ajándék vonatbérletet, amivel körbeu-
tazhatja Európát. Az eredményhirdetést és a 
kiállítás megnyitót az erdélyi Nagyszebenben 
rendezték. Az Európai Unió által kiírt pályázat 
témája a polgári alapjogok voltak, ezen belül 
Máté a tanuláshoz való jogot választotta. A vo-
natbérletet bármikor felhasználhatja, ő pedig 
a szeptembert tűzte ki céljául. Az útra a bátyja 
is elkíséri, Barcelonában kezdenek, aztán 
Portugáliába veszik az irányt, onnan Francia-
országba, utána jöhet Svájc és Olaszország, 
végül Ausztrián keresztül térnek haza. 

Ösztönző ösztöndíjasok
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ahova a környék folklórkedvelői is szívesen 
ellátogatnak.

SZABÓ ESZTER
Eszti kislányként kezdte a táncot anyukája 
tanácsára. A táncórán azonnal beleszere-
tett a népi kultúrába és a különleges vise-
letekbe. A csoportjával rengeteg országba 
jutott el, többek között Belgiumba, amelyet 
az eddigi legnagyobb eredményeként tart 
számon. Nem szeretné elhagyni ezt a tánc-
formát, így hobbi szinten tervezi tovább 

folytatni. Nagyon sok fajta néptáncot tanult, 
de ezek közül a mezőségit mondaná ked-
vencének, mert pörgős. Mivel szeret táncol-
ni, sajnálja, hogy a tanulás és az iskolaváltás 
miatt fel kellett függesztenie. Gondolkodik 
rajta, hogy visszatérjen az egyesülethez.

SZÁLINGER FANNI
Fanni viszonylag későn lett a néptánc sze-
relmese. Az első órára az anyukája íratta be, 
majd szépen lassan a szívéhez nőtt a műfaj. 
Különösen kedveli a szép viseleteket, ked-
vencei a csíki és a mezőségi. Tánccsoport-
jával szerepelt többek között a Fölszállott a 
páva című, népszerű tehetségkutató műsor-
ban, de megfordultak Erdélyben táncfeszti-
válon is. Fanni a néptánc közben rockyzott 
is, ám ez nem tett jót a bokájának, ugyanis a 
szalagjai megnyúltak. 

SÜTŐ GRÉTA
Gréta a Malica Táncegyüttes tagja tizenkét 
éve. Leginkább bosnyák és horvát néptán-
cokkal foglalkoznak. Mivel nem versenysze-
rűen táncolnak, ezért fellépéseket vállalnak, 
és ebből tartják fenn a társulatot. Voltak 
Horvátországban és Boszniába is táncolni. 
Van saját bosnyák viselete, ami elmondása 
szerint egy nagyon nehéz és meleg ruha. 
Általában élő zenére táncolnak, zenekarral 
mennek fellépni. Próbákon az eddigi táncaik 
felvételei alapján gyakorolnak. Kezdetben 
sokan voltak, de az utolsó pár évre csak 
nyolcan maradtak a korosztályából. Cso-
portjával a Helikoni Ünnepségeken ezüst 
minősítést szerzett.

Gervald Virág és Papp Zsófia
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A DUE Tábor lakói nemcsak a média terü-
letén jeleskednek, hanem a művészetek-
ben is otthonosan mozognak. Néhányan 
közülük hobbi szinten néptáncolnak, 
mert fontosnak tartják hagyományaink 
ápolását. Őket kérdeztük meg eddigi 
eredményeikről és élményeikről a tánc-
cal kapcsolatban. 

PANULIN BOGLÁRKA
Bogi hét éves korától kezdve néptáncol. Idén 
fejezte be a művészeti iskolát, ahova tizen-

egy évig járt, és utolsó éve végén sikeres zá-
róvizsgát tett. Kiskorában nem volt sportos 
alkat, ezért szeretett volna valami olyan moz-
gásformát találni, ami nem túl megterhelő, 
így a néptáncra esett a választása. A lelkese-
dése azóta is töretlen, ennek köszönhetően 
külföldi fesztiválokra is eljutott fellépőként. 
Ahogy idősebb lett, egyre több országos 
versenyen vett részt, hozott már el arany 
minősítést is csoportjával, a Szatmár Tánc-
együttessel. Bogi táncpartnerével rendsze-
resen szervez táncházakat Fehérgyarmaton, 

Táncoslábú táborozók
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ÖSZTÖNDÍJAT ÖSZTÖNDÍJRA HALMOZVA
Szent Györgyi Kutatói Ösztöndíjjal jutalmaz-
ták Czikkely Mártont, aki a Szegedi Orvostu-
dományi Egyetem támogatási programjának 
tagja. Emellett Új Nemzeti Kiválósági ösz-
töndíjat is kapott, amit szintén a kutatásával 
érdemelt ki. Szeged Város Ösztöndíjban 
és Stewen Kufler Kutatói ösztöndíjban is 
részesült, amit Közép-Európában évente 5 
embernek ítélnek oda. A rengeteg eredmény 
igazolja azt, hogy Marci a siker útján jár. A 
kutatási témái közé tartozik az antibiotikum 
rezisztencia, a bakteriális genommérnökség 
és az evolúció biológia.

A BALATONTÓL  A CSENDES-ÓCEÁN 
PARTJÁIG

Malya Lavínia, a kreatív videós csoport tagja 
2017-ben vehetett részt egy Amerikai tanul-
mányúton a siófoki Széchenyi István Általá-
nos Iskolában végzett kiváló eredményei és 
biztos nyelvtudása miatt. Siófok tengeren túli 
testvérvárosában, Walnut Creek-ben tölthe-

tett el tíz napot a cserekapcsolat révén. Ezt a 
lehetőséget évről-évre a település legtehetsé-
gesebb hetedik és nyolcadik osztályos tanulói 
kaphatják meg azért, hogy bepillanthassanak 
egy másik kultúrába, és fejlesszék az angol 
nyelvismeretüket. 

DIÁKTÁRSAIÉRT TETT, KARINTIÁBA 
UTAZOTT

Szalai Gergő, aki szintén a Coolturkálók csa-
patát erősíti, az iskolájukban végzett közössé-
gi munkájáért juthatott el Ausztriába, Klagen-
furtba. Gergő a zalaegerszegi Landorhegyi 
Általános Iskola diákönkormányzatának al-
elnökeként gyűléseken, értekezleteken vett 
részt, melyeken az iskolai fejlesztések terveit 
vitatták meg. A landorhegyi diákrádióját is az 
ő javaslatára kezdték el anno. Az önkormány-
zat a fáradozásait az ajándék úttal honorálta. 

Fonai Anna Dorina, Pap Rebeka
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MÓDSZERTAN: 
A sportolókat igyekeztünk a legobjektí-
vabb módon értékelni. A pontozáshoz 

az eredményeiket vettük alapul, és 
sportágtól függetlenül a következő 
pontok jártak egy-egy részvételért 

vagy dobogós helyért:

OLIMPIAI, VB-, VAGY 
EB-DOBOGÓS HELY: 10 PONT

OLIMPIAI, VB-, VAGY
 EB-RÉSZVÉTEL: 6 PONT

ORSZÁGOS BAJNOKSÁGON ELÉRT 
DOBOGÓS HELY: 4 PONT

MEGYEI BAJNOKSÁGON ELÉRT 
DOBOGÓS HELY: 2 PONT

TERÜLETI BAJNOKSÁGON ELÉRT 

DOBOGÓS HELY: 1 PONT

Rengeteg tehetséges sportoló van köz-
tünk a DUE Táborban, így a Balatonpár-
szó szerkesztősége arra vállalkozott, 
hogy összeállítja a tábor történetének 
első sportlistáját. A top 10 sportolót ob-
jektív szempontok alapján, az elért ered-
ményeik szerint tettük sorrendbe. Vívó, 
focista, versenytáncos: számos, egymás-
tól merőben eltérő sportág képviseltetik. 

1. SÁNDOR TAMARA - 
VERSENYTÁNC (32 PONT)

Sándor Tamara 10 éves korában kezdett ak-
robatikus rock and rollozni Székesfehérvá-
ron, majd hiphopra váltott. Egyesületével 
a horvátországi Európa Bajnokságon 2. he-
lyezést értek el, ezáltal részt vehettek a VB-n 

Olaszországban, Milánóban, ahol szintén 
ezüstérmesek lettek. Tamara jelenleg szü-
netelteti táncos pályafutását, de minden-
képpen folytatni szeretné, mert elmondása 
szerint nagyon fontos neki a testmozgás, ezt 
bizonyítja az is, hogy egyszer átúszta a Ba-
latont.

2. TÓTH CSANÁD
JIU JITSU(30 PONT)

A csupán 13 éves Tóth Csanád tavaly tavasz-
szal kezdett el jiu jitsuzni, de annyira tehet-
ségesnek bizonyult sportágában, hogy mos-
tanra már nemzetközi versenyeken elért 

A tábor 10 legsikeresebb 
sportolója
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Zanzibárban készített fotósorozatával első helyezést ért el Barta Lilla Regina az 
idei Tehetségkutató Diákmédia Pályázaton. A 19 éves lánynak élete meghatározó 
élménye volt az afrikai utazás. Fotósorozatának darabjai a szigetország életképei-
ből, napi mozzanataiból tevődnek össze.

Lillának 2018 januárjában volt lehetősége 
eltölteni több hetet Tanzániában nagynénje 
révén. A nyaralás célja nem a fotózás, sokkal 
inkább az élmények gyűjtése és a családi 
látogatás volt. Ezt az is bizonyítja, hogy a ké-
peket kezdetben a családi albumba szánta, és 
később gondolta csak, hogy egy pályázaton is 
el fog indulni velük. 
Zanzibáron nagy a kultúrsokk egy európai 
számára, az embereknek is teljesen más a 
mentalitásuk. Lilláék egy magániskolát láto-
gattak meg, ahová vittek tankönyveket, játé-
kokat. Az iskolában találkozott egy gyerekkel, 
aki ott élt a szigeten, és még nem látta a tengert. 
Neki például megmutatták a homokos partot 

és a nagy kékséget, ami számára 
egyet jelentett a csodával. Tapasz-
talatai szerint az emberek nagyon 
nyitottak és szívesen szerepelnek 
fényképeken, ám, mint mindenki, 
ők is szeretnék saját érdekeiket ér-
vényesíteni. A legtöbb helyi lakos 
önjelölt túravezető, és ajánlataik-
kal gyakran bombázzák a turistá-
kat. Lilla is sokszor találkozott ezzel 
a jelenséggel, amit igyekezett egy 
pillanatba kimerevíteni.

„Akkoriban még kevésbé figyeltem 
a beállításokra vagy a fényekre” – 
idézi fel a fotós. Ez különösen igaz 
volt az egyik díjazott képre, amin 
egy kislány áll egy fodrászüzlet 

előtt, hiszen ez egy autónak az ablakából ké-
szült. A fotók üzenetét sokkal erőteljesebben 
közvetítik a fekete-fehér árnyalatok, mint a 
színes felvételek, ezért Lilla utólag változta-
tott. Az utómunkának mégis a legérdekesebb 
szegmense, hogy Lilla nem töltött órákat a fé-
nyeléssel, hanem egyszerűen, telefonon szer-
kesztette a képeit. A táborban ezen viszont 
szeretne változtatni és legfőbb célja a fejlődés.

Lendvai Martin

Afrika egy tizenéves kameráján 
keresztül
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Bihari Bernadett Luca 24 éves, jogot hallgat, erasmusos diákokat koordinál, szen-
vedélye az újságírás. A DUE idei pályázatán a 2. helyezést érdemelte ki alkotásával, 
amely egyszerre életszerű, meghökkentő és érzelemtől fűtött.

Betti idén a DUE Tehetségkutató Diákmédia 
Pályázatán az orosz-ukrán konfliktusról ké-
szített pályamunkát. Egyszerre érezte kihí-
vásnak és személyes felelősségnek, hogy fel-
dolgozza a témát. A Miskolci Egyetemen több 
náció diákjai tanulnak, ezért könnyen talált 
interjúalanyokat a cikkéhez. 

„A média beszél ugyan az ukrán-orosz hely-
zetről, arról viszont kevés szó esik a sajtóban, 
hogy politikai színpadán zajló események mi-
ként változtatják meg a fiatalok mindennap-
jait” – magyarázta a cikk írója. Ő maga nem 
foglal állást írásában. Az ukrán és orosz feleket 
szólaltatta meg a kérdésben. 
Az interjúk angol nyelven készültek el. Az 
ukrán megszólalókkal személyesen zajlott a 
beszélgetés, az orosz lányt telefonon sikerült 
elérni. „A kihívást az jelentette, hogy úgy for-
máljam az angol beszélgetést magyar cikké, 
hogy közben hű maradjon a fiatalok szavai-
hoz és érzelmeihez, de ne vesszen el a lényeg.”
Betti arról is beszélt, hogy amikor az ukrán 
lány felidézte az emlékeit, látszott rajta, a 
személyes történetek olyan nyomot hagytak 

benne, amit egy életen át magával cipel majd. 
A félelem meglepő módon nem érződött egyik 
interjúalanyon sem. Az orosz lány szótlansá-
ga sokkal inkább annak volt betudható, hogy 
az ő nemzetük máshogy áll az ukrán kérdés-
hez, nem kap akkora figyelmet a téma és ke-
vésbé tekintik jelentősnek.
A szerző beszélgettet egy olyan lánnyal, aki 
Donyeckben, a konfliktus központjában élt, 
amikor az események kirobbantak. Neki szá-
mos helyen személyes érintettsége is volt a tör-
téntekkel. „Említette, hogy egy velem egyidős 
lány meghalt, amikor Ukrajnába betörtek a 
tankok. Sírtam, amikor a cikket készítettem, 
többször megfordult a fejemben, hogy ez akár 
én is lehetnék” – emlékezett vissza a szerző a 
beszélgetésekre, majd azt is hozzáfűzte, nincs 
olyan ember, akit ez a téma ne érintene meg. 
A szerző azt is elárulta, tervez folytatást is a 
cikkhez, amely itt olvasható el:

Bezzeg Hanna
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„Sírtam, amikor a cikket készítettem”
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dobogós helyezésekkel is büszkélkedhet. 
Először házi versenyeken ért el kiemelkedő 
eredményeket, egy bronzérmet és egy ezüs-
térmet is szerzett. Majd a nemzetközi poron-
don is megmérettette magát, és több előkelő 
helyezést is elért: Szlovákiában harmadik 
lett, a Magyarországon tartott tornákon pe-
dig egy harmadik és egy második helyet szer-
zett. Csanád eltökélt célja, hogy részt vesz a 
2028-as olimpián, hiszen akkorra már a jiu 
jitsu is részét fogja képezni a világjátékoknak.

3. NÉMETH FRUZSINA
SAKK (14 PONT)

Fruzsi 8 éve sakkozik és már most szép 
eredményeket tudhat maga mögött. A szé-
kesfehérvári diákolimpián hétszeres városi 
bajnok lett, emellett pedig négyszeres me-
gyei bajnoknak is mondhatja magát, ebből 
egyik címét csapatban szerezte. Országos 
versenyen eddig négyszer vett részt, egyéni-

ben egy huszadik, egy hatodik és egy ötödik 
helye van, csapatban pedig Szombathelyen 
lett nyolcadik helyezett. A családjában két 
testvére is űzi ezt a sportágat, együtt már 130 
érmük és 6 kupájuk van otthon. Példaképei 
Polgár Judit és Szabó Krisztián, akinek a sak-
kiskolájában havi egyszer egy 6 órás trénin-
gen vesz részt. 

4. FONAI ANNA DORINA 
KOSÁRLABDA, ATLÉTIKA (12 PONT)

Dorka 7 évesen kezdett kosárlabdázni akkori 
lakóhelyén a Kaposplaszt Mágusok kosár-
csapatban, ahol általában irányító poszton 
játszott. 2013-ban klubjával részt vettek a 
Youth Festival elnevezésű sporteseményen, 
amit meg is nyertek. Győzelmük után még 
kétszer vettek részt ezen a tornán, a címvé-
dés azonban sajnos nem sikerült. Költözésük 
után átigazolt a székesfehérvári Dávid Kornél 
Kosárlabda Akadémiára, majd egy évre rá ab-
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bahagyta a kosárlabdázást. Azóta a sukorói 
Nyerítő Lovasudvarnál lovagol. Futásban is 
nagyon tehetséges, a mezei futóversenyen 1 
km-en második, 2 km-en ötödik lett. 

5. LENDVAI MARTIN 
KÉZILABDA, TENISZ, ÚSZÁS (10 PONT)

Martin jelenleg teniszezik, ám előtte ké-
zilabdázott öt évet, focizott és úszott há-
rom-három évet, pingpongozott két évet és 
kosarazott is, bár a kosarazást nem gondolja 
meghatározónak az életében. Országos ne-
gyedik lett teniszben egy diákolimpia kere-
tében, és országos második úszásban, azon 
belül váltó számban. Sokat sportol, nagyon 
szeret teniszezni, viszont eléggé kevés szaba-
dideje van rá, ezért ritkán tud eljárni edzésre. 
Szabadidejében rádiózik és dolgozik, főleg a 
rádióval járó munkákat végzi, emellett a ba-
rátaival szervez közös programokat.

6. CSIPAI DÁNIEL
LABDARÚGÁS (8 PONT)

Dani fő sportja a labdarúgás, melyet négy 
évesen kezdett el és lassan tíz éve űz. Emel-
lett tollaslabdázott, pingpongozott, úszott, 
kézilabdázott, kosarazott és kajakozott is. A 
legtöbb sportot csak kipróbálta, nem ver-
senyszerűen művelte, mert kereste a hozzá 
legjobban illő sportágat, de végül a focinál 
maradt. Egyesületben játszik, ahol heti öt 
edzésen vesz részt és hétvégéken jár verse-
nyezni csapatával. Az edzései másfél-két óra 
hosszúságúak. Hét évig kapus poszton ját-
szott, most csatárként vesz részt a játékban. 
Szabadidejét fotózással és barátaival tölti.

7. HENYECZ NOÉMI
AEROBIK (7 PONT)

Miminek egészen kicsi kora óta az élete részét 
képezi a sport, többféle ágát is kipróbálta már. 
Mindig is szeretett táncolni, így amikor meg-
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Keverő – A táborban fontos szerepe van a zenének, 
ezért elengedhetetlenek a keverőpultok, melyből je-
lenleg hét darab érhető el.

Kábelek – Szinte minden eszközhöz nélkülözhetetlen 
kellék, amiből szerencsére rengeteg áll a táborozók 
rendelkezésére.

Hangfal – A DUE tábor te-
rületén jelenleg huszonki-
lenc hangfal van számon 
tartva és segíti a tábor 
résztvevőinek munkáját 
mind a tíz nap alatt. Ebből 
tizenkilenc a kültéri hango-
sításhoz szükséges.

LAPTOP 21

FÉNYKÉPEZŐ 15

MIKROFON 18

HANGFAL 10

ERŐSÍTŐ 6

KEVERŐPULT 7

KÜLTÉRI HANGOSÍTÁS 19

FEJHALLGATÓ 14

HANGKÁRTYA 4

PC 2

MONITOR 4

RIPORTERRÖGZÍTŐ 8

ROBOTLÁMPA 4

REFLEKTOR 8

MIKROFONÁLLVÁNY 9

HANGSZÓRÓÁLLVÁNY 6

NYOMTATÓ/FÉNYMÁSOLÓ 2

KAMERA 5

KAMERAÁLLVÁNY 1

OBJEKTÍV 8

Vida Zsanka
Illusztrációk:  Kovács Kitti, 

Vincze-Hajnal Blanka
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Médiaeszközök a Lepkeházban

Laptop – A táborozók és a táborvezetőség megköze-
lítőleg huszonnégy laptopot használ a produktumok 
elkészítése során.

Kamera és fényképezőgép – A kamerák és a fényké-
pezőgépek létfontosságúak a képalkotók számára. 
Jelenleg öt kamera és tizenöt fényképezőgép áll ren-
delkezésre.

Mikrofon – Tizennyolc mikrofon továbbítja az előadók, a mű-
sorvezetők és a táborozók hangját a hangfalakig, hogy aztán az 
elmondottakról mások is értesülhessenek.

Állványok – A Lepkeház területén megközelítőleg 
10 állvány található meg. Ezek közt vannak kame-
rához, mikrofonhoz, illetve hangszóróhoz tartozó 
eszközök.
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tudta általános iskolában, hogy lehetősége 
van aerobikra járni, élt a lehetőséggel, és ezt 
követően 8 éven keresztül űzte ezt a sportá-
gat. Különböző versenyekre jártak és egyszer 
sikerült elvinni az országos első helyezést is. 
Emellett focizott az iskolájában, diákolimpiá-
kon vettek részt a csapatával, viszont egy éve 
abba hagyta, azóta csak hobbiszinten játszik. 
Sakkozni is szokott, általános iskolában ver-
senyszerűen űzte ezt a sportot is. Szabadide-
jében fotózik, és ha teheti, eljár futni. 

8. DEMÉNY PETRA 
ÚSZÁS, LOVAGLÁS, ATLÉTIKA (7 pont)

Petra rengeteg sportágat kipróbált és a leg-
többen nagyon sikeres volt. Úszni három 
évesen kezdett, egy évre rá pedig már terü-
leti versenyt nyert. Immáron nyolc éve lo-
vagol a Panka Lovardában és tájékozódási 
lovaglás versenyeken is részt vesz, ahova 
az egész országból érkeznek sportolók. 10 

évesen bronzérmet nyert egy ilyen meg-
mérettetésen, majd 12 évesen megnyerte 
első versenyét, ugyanebben az évben egy 
9. helyet is bezsebelt. Az atlétika is közel áll 
szívéhez, egy Zala megyei versenyen 10 km-
es futáson első helyezett lett, távolugrásban 
pedig bronz érmes. 

9. KOZMA LILLA 
LABDARÚGÁS (6 PONT)

A 17 éves Lilla nagyatádi gimnazista és az 
egyik városi sportegyesület tagja. Kiskora 
óta focizik, általános iskolában kezdte el. Be-
került a középiskolai és a Nagyatádi FC-be is. 
Körzeti első, megyei második, Fair Play me-
gyei harmadik helyezést ért el. Az NFC-ben 
egy évig játszott, majd kilépett, hogy idejét 
tanulmányaira fordítsa. A focizás mellett a 
frizbizés sem áll távol tőle. Szabadidejében 
olvas, sorozatokat néz és néha futni is el-
megy. Blogot vezet, melynek neve Lillsz in 
Bookland. A foci mindig is fontos szerepet 
játszott az életében, így semmiképpen sem 
szeretné abbahagyni. 

10. FODOR DÖME
VÍVÁS (6 PONT)

Döme lassan hét éve vív Szegeden. Mikor ki-
csi volt, atletizált, és akkoriban találkozott a 
vívással. A nagypapája javasolta neki végül 
ezt a sportot, miután abbahagyta az atlétikát, 
ugyanis ő maga is ezt a sportot űzte. Dömé-
nek hetente hat edzése van, ezek kétszer há-
rom órásak. A szabadidejében szeret olvasni, 
bűvészkedik is, illetve e-sportol, azon belül 
pedig a League of Legends nevű online stra-
tégiai játékkal játszik, amelyben két csapat 
harcol, hogy elfoglalják egymás bázisát. 

A listát összeállította: Nagyházi Anna, 
Vörös Rebeka Fanni, Zachariás Zsuzsanna
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Mi fán terem a jiu jitsu
A tizennégy éves Varga János Márk külön-
leges elfoglaltsággal tölti a szabadidejét. 
Ez nem más, mint a jiu jitsu, erről kérdez-
tem a fiatal sportolót..

Mikor és miért kezdtél el jiu jitsu edzésekre 
járni?
Négy éves koromban a nővéremmel kezdtem 
el, mert imádom a küzdősportokat. Mindig 
néztem a tévében, ahogy bemutatták ezeket. 
Egyszer megkértem apukámat, hogy gépen 
keressen rá egy TEK-es képzésre, ez a jiu jitsu 
volt. Így kaptam hozzá kedvet. 
Mennyire űzöd komolyan a sportot?
Volt, amikor heti négy edzésünk volt, már 
csak három van. Szoktunk még menni szom-
batonként futni és kéthetente vasárnap idő-
sebb korosztállyal edzünk. Szoktam verse-
nyeken indulni, az elsőt, amin részt vettem, 
Szlovákiában rendezték. Ez nemzetközi tor-
na volt, és én második helyezést értem el. 

Ezenkívül egy  másik versenyen ugyanilyen 
helyezést értem el.
Mivel töltöd a szabadidődet az edzések 
mellett?
Stratégiai játékokkal szeretek játszani, amik fej-
lesztik az agyat. Egy másik hobbim a festmény-
gyűjtés, mert érdekel, és szeretem a művésze-
tet. Szoktam még a kutyámnak gyakorlatokat, 
trükköket tanítani. Most az operatőrködés, 
régen a színészkedés is a szabadidőm szerves 
része volt.
Tervben van, hogy a későbbiekben is fog-
lalkozz vele?
Szeretném folytatni. Az egyetlen dolog, ami 
ebben akadályoz, hogy jövőre megyek nyol-
cadikba. Nemsokára itt a felvételi, amire 
nagyobb hangsúlyt szeretnék fektetni. Ha fel-
vesznek, akkor nem lesz lehetőségem edzésre 
járni, de ha nem kerülök be, akkor folytatni 
fogom a jiu jitsut.

Vida Zsanka
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kezendő öt napra.
A táborozók leggyakrabban innivalót vettek: 
vizet, gyümölcslevet és üdítőt, ezek után 
jöttek a kekszek, csokik, gumicukrok, húsz 
százalékát kitöltve a diagramnak. Népszerű 
volt az ,,egyéb” kategória, itt az alkohol és a 
dohánytermékek vezetik a listát, de szerepel 
még a tömlős sajt, a puffasztott rizs vagy a 
WC- papír is. 25 táborozó vett különböző rág-
csálnivalókat, sósat és édeset egyaránt. Őket 
követik a koffeintartalmú italok, melyek közül 
a vezetőtermékek az energiaital, illetve a kávé.
 

Németh Fruzsina, Gervald Virág

Illusztrációk: Nagy Georgina
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A Médiatábor 89 lakóját faggattuk piszkos anyagiakról. Kiderült, hányan vállalnak 
nyári diákmunkát a táborozók közül, és annak is utánajártunk, ki mire költ a legszí-
vesebben.

Egyre több fiatal tárolja bankkártyán a zseb-
pénzét vagy a fizetését, mi pedig kíváncsiak 
voltunk arra, hogyan alakul ez az arány, ha a 
DUE Tábor lakóit vizsgáljuk. Kiderült, hogy 
48 táborozónak lapul bankkártya a pénztár-
cájában, míg 40-en szívesebben vásárolnak 
készpénzzel, bár bankkártyával zömében az 

idősebb korosztály rendelkezik. A Lepkeház 
büféjében ugyan nincs lehetőség bankkár-
tyás fizetésre, a tábor kapuin kívül azonban 
rendkívül leegyszerűsíti a vásárlást, ha csak 
bankkártyánkat kell előkapnunk. 

Hogy mivel foglalkoznak a táborlakók a nyári 
szünetben, amikor éppen nem cikket írnak, 
videót vágnak, vagy rádióznak? Eredménye-

ink alapján 34 táborozó dolgozik diákmunkás-
ként a nyár folyamán, míg 55-en nem vállaltak 
semmiféle nyári állást. A diákok átlagosan 
971,75 forintnyi órabért zsebelnek be, a leg-
magasabb juttatás 3000 Ft/óra, azonban a 
legalacsonyabb fizetés 38 Ft/óra körül mozog. 
Átlagosan napi 6,21 órát töltenek munkahelyü-
kön, de van, aki napi 11 órát dolgozik. 

Összesen 1437500 Ft készpénzt hoztunk a tá-
borba. Egy fő átlagosan 16522 Ft zsebpénzzel 
érkezett, a legtöbb táborozó 10000 és 15000 
forint közötti összeggel készült. Rekordnak 
azonban a négy, 30000-nél többel érkező sze-
mély számít.
Meglepő lehet a tény, hogy öt nap alatt, vagyis 
a tábor feléig, mennyit költöttünk és mennyi 
maradt az eredeti összegből. Ha újra belele-
sünk a táborozók pénztárcájába, megkapjuk 
az eredményt: a szerda esti lapzártakor egy 
főnek átlagosan 11427 Ft lapul még a bukszá-
jában, ami azt jelenti, hogy körülbelül 5095 
forintot költött. Olyan is előfordult, aki máris 
elköltötte teljes zsebpénzét, ezzel gyakorlati-
lag nullára csökkentette kiadásait az elkövet-

Money, money, money
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Huber Petra 16 éves, több mint tíz éve latin versenytáncos. Tucatnyi rangos verse-
nyeredménnyel büszkélkedhet, lapunknak azt is elárulta, hogy mik voltak a legfonto-
sabbak ezek eléréséhez.
 
Milyen volt az első találkozásod a tánccal?
Az óvodában egy csoporttársam járt latin tánc-
ra, ő hozta meg a kedvem ehhez a műfajhoz. 
Azóta szerelmes vagyok a sportágba. A szü-
leim természetesen egész végig, mindenben 
támogattak, nekik rengeteget köszönhetek. 
Milyen eredményekkel büszkélkedhetsz?
Minden évben szerveznek országos versenye-

ket, ezek közül az egyiken én és a táncpárom 
negyedik helyezést szereztünk. A nagyobb 
megmérettetések mellett kisebb versenyeken 
is elindulunk, legutóbb májusban neveztünk 
ilyenre, ahol ifjúsági kategóriában harmadik, 
felnőttben pedig második helyezést értünk 
el. Sok hazai versenyen vettem részt és ezek 
mellett táncoltam már Csehországban, Romá-
niában és Szlovákiában is. 
Milyen formációban táncolsz?
 Kezdetben csoportban táncoltam, aztán rájöt-
tem, a páros tánc az igazán nekem való, így 5 
éve már páros táncokat tanulok. Az előző tár-
sammal négy évig dolgoztunk együtt, körübe-
lül tavaly óta azonban új partnerem van. Azért 
kellett váltanom, mert nem volt annyira jó a 
kapcsolatunk, keveset beszéltünk egymással, 
a céljaink különbözőek voltak. 
Mi a titka annak, hogy valaki sikeres tán-
cossá váljon?
Kitartás és türelem, szerintem az én sikerem is 
ennek tudható be. Valójában ez a két legfonto-
sabb dolog, ha az ember elkezd táncolni. Főleg 
az elején nagyon sokat kell gyakorolni, nem 
fog rögtön minden jól menni.
Versenyek előtt van valamilyen szokásod, 
amivel motiválod magad?
Sosem mondom magamnak, hogy nem. Min-
dig a sikerrel igyekszem buzdítani magam. 
Nem szoktam izgulni sem, nekem sokkal 
fontosabb a verseny hangulata, mint az, hogy 
hányadik leszek.  

Demény Petra

„Fontosabb a verseny hangulata, 
mint az, hogy hányadik leszek”
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Mindenki életében eljön az az időszak, amikor munkát kell vállalnia. Ez sok nehéz-
séggel járhat, azonban vannak lehetőségek, amelyekkel megkönnyíthetjük a min-
dennapjainkat. Ilyen a gyakornokság is, ami ugródeszkaként szolgálhat a nagybetűs 
életben való boldoguláshoz.

A tapasztalatszerzés elengedhetetlen a fi-
atalok körében. Aki munkát akar kapni a 
jövőben, annak célszerű minél hamarabb 
elkezdeni pályáját, akár már diákként. Ez 
felkészíti az életre, és a szakmával járó 
nehézségekre. Táborunkban is találkozha-
tunk gyakornokokkal; nagy részük a médi-
ában tevékenykedik, de van, aki egyetemi 

tanulmányai alatt talált rá jelenlegi munká-
jára. 
László Vivien a Táska Rádióban gyakornokos-
kodik, Székesfehérváron. A Lánczos Kornél 
Gimnázium tanulójaként hamar felfedez-
hette a rádiózást, már kilencedikes korában 
megfogta az ottani légkör és munka. Híreket 
szokott felolvasni, valamint a „Helló” című 
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Élj a lehetőséggel!
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adások vezetéséből is aktívan kiveszi a részét. 
Az utóbb említett műsorban paranormális 
eseményeket, történeteket szokott feldolgoz-
ni. Később is hasonló pályán szeretne elhe-
lyezkedni, mert ebben talált önmagára.
A média világában fontosak a kapcsolatok. 
Szabó Stefánia is így került gyakornokként 
a Szombathelyi Médiaközponthoz. A helyi 
televíziócsatorna és újság fiatalokat keresett, 
hogy közösen megújítsák a csatorna arculatát, 
ezzel fellendítve a nézettséget. A tévécsatorna 
vezetője felvette a kapcsolatot Stefi média sza-
kos tanárnőjével, majd egy rövid tájékoztató 

és csatornalátogatás után felajánlottak neki 
egy gyakornoki állást. Helyszíni forgatások 
mellett a szerkesztőségi megbeszélésekre is 
beülhet, újságot szerkeszthet, így teljes képet 
kap egy valódi szerkesztőség működéséről.

Lakatos Gergő három éve, egy korábbi tábo-
rozó ajánlására kapott lehetőséget a Hajdú-bi-
hari Naplónál. Helyszíni megbízásokat még 
nem kapott, így egyelőre a szerkesztőségben 
dolgozik, de szeretne minél magasabb szintre 
kerülni. Nem kap megkülönböztetést a korá-
ból adódóan kollégáitól, hisz őt is bejelentett 
dolgozóként tartják számon a lapnál. A jövő-
ben kamatoztathatja az itt szerzett tapasztala-
tait, és a lapra referenciaként hivatkozhat más 
médiumoknál.  

Bihari Bernadett Luca a Miskolci Egyetem 
hallgatója, aki a helyi diákszervezetben, ezen 
belül az Erasmus Student Network csapatá-
ban önkénteskedik. Ez egy Európai Unión 
belüli program, aminek a célja, hogy a diákok 
külföldre utazhassanak, és ott tanulhassanak. 
Betti az egyetemükön figyelt fel a program 
plakátjára. Jelentkezett mentornak, aztán 
folyamatosan haladt felfelé a képzeletbeli 
ranglétrán. Jelenleg projektkoordinátorként 
tevékenykedik. A szociális feladatokért felel, 
véradásokat, adománygyűjtéseket és étel-
osztást szervez, valamint állatmenhelyek és 
kórházban lévő beteg gyermekek látogatását 
bonyolítja le.

Bodor Julcsi és Panulin Bogi




